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BRMG/ KTiPM-IX/0063/09 
PROTOKÓŁ NR 38-09/09 

 
z posiedzenia Komisji Turystyki i Promocji Miasta Rady Miasta Gda ńska, które odbyło 
się w dniu 28 października 2009 r. w Sali Herbowej Nowego Ratusza ul. Wały Jagiellońskie 
1. 
 
Godzina rozpoczęcia: 14:08. 
Obecność: Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5) 
(nieobecna radna Patrycja Mlejnek-Gałęza), czyli było quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji – lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do 
protokołu. 
 
Lista  pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji - stanowi załącznik  nr 2  do 
protokołu.  
 
Posiedzenie rozpoczęła radna Agnieszka Owczarczak – przewodnicząca Komisji, która po 
powitaniu radnych i zaproszonych gości przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2009 rok  – druk nr 1248. 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby przeznaczonych do 
wydania w roku 2010 nowych licencji na wykonywanie taksówką transportu 
drogowego na obszarze administracyjnym Miasta Gdańska – druk nr 1223. 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w 
sprawie organizowania Jarmarku Św. Dominika i innych jarmarków o 
charakterze kulturalno-handlowym na terenie Miasta Gdańska – druk nr 1227. 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad ustalania i poboru 
oraz terminu płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 1233. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli ubiegania się  
o organizację Europejskiego Dnia Morza 2011 przez Miasto Gdańsk – druk nr 
1245. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji na inwestycję finansowaną częściowo ze środków Norweskiego 
Mechanizmu Finansowego i Mechanizmu Europejskiego Obszaru 
Gospodarczego planowanego do realizacji w latach 2008-2010 – druk nr 1253. 

7. Sprawozdanie z przebiegu sezonu letniego w Gdańsku (turystyka, promocja, 
Jarmark Św. Dominika, kąpieliska, Ŝeglarstwo). 

8. Informacja na temat konkursu organizowanego przez Radę Miasta Gdańska - 
„Gdańsk Światłem Malowany”. 

9. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto 4 głosami „za”. 

 
PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2009 rok  – druk nr 1248 

 
Pani Maria Wonerska, Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego 
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proponujemy, aby ten limit określić na 2274 licencje. Tu teŜ informuję, Ŝe właściwie nie ma 
listy oczekujących, wszystkie podania realizowane są na bieŜąco. Obecnie na egzamin 
oczekuje 78 wniosków.  
 
Radna Agnieszka Owczarczak, Przewodnicząca Komisji Turystyki i Promocji Miasta 
- Dziękuje, Panie dyrektorze. A czy jest Pan w stanie powiedzieć nam coś na temat 
wyszukiwarki taksówek na stronie www? 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
- Tak, to, jak Państwo wiecie, przygotowujemy takie narzędzie dla mieszkańców Gdańska. 
Tam będą dwie rzeczy. Po pierwsze będzie tam informacja na temat zasad przewozów na 
terenie Miasta, w tym oczywiście właściwe przepisy miejscowe. Tam będzie informacja o 
przepisach porządkowych, obowiązujących w przewozach taksówkowych, równieŜ 
informacja o korporacjach, które działają na terenie miasta Gdańska, jak równieŜ informacje o 
cenach, jakie są stosowane obecnie w Gdańsku. Jak Państwo wiecie, mamy wolny rynek. I 
drugie narzędzie to będzie kalkulator ceny przewozu. Oczywiście to będzie kalkulator bardzo 
teoretyczny. Teoretyczny w tym sensie, Ŝe trzeba tam będzie wpisać długość odcinka 
przejazdu w kilometrach, bądź teŜ, jeŜeli uda się do tego dorobić mapę, trzeba będzie wskazać 
punkt wyjazdu i punkt dojazdu. Przy czym z tą mapą są pewne problemy, bo trzeba będzie 
określić mapę ustalającą najkrótszy dojazd. To jest pierwsze załoŜenie. Drugie załoŜenie jest 
takie, Ŝe przewidujemy średnie tempo przewozu dla tego kalkulatora w wysokości 50 km/h. 
W związku z tym średni, nie uwzględnia korków w mieście, bądź teŜ objazdów. Oczywiście 
musi teŜ wskazać sposób naliczania – taryfy dzienne, nocne i świąteczne. I to wszystko 
będzie przygotowane w ciągu miesiąca, będzie dostępne w Internecie.  
 
Radny Krystian Kaczmarek, członek Komisji Turystyki  i Promocji Miasta 
- Ja tylko chciałem zwrócić uwagę na to, Ŝe uwolnienie cen taksówek miało spowodować to, 
Ŝe miało być taniej. A w rzeczywistości jest duŜo droŜej. Ja np. ostatnio z lotniska na 
Ujeścisko zapłaciłem 62,50 zł, kilometr wyszedł ok. 5-6 zł. W Sylwestra w Gdyni (to była 
Gdańska taksówka oczywiście) ze Szkoły Morskiej na Ujeścisko – 170 zł. I to, co Państwo 
mówili wcześniej, Ŝe jak będzie więcej taksówek, to będą niŜsze ceny – jest akurat odwrotnie. 
Kiedyś kilometr kosztował, jak były ograniczenia, 2 – 2,5 zł. A teraz taksówkarze nawet 
Ŝądają 4 zł, a czasem człowiek nie ma wyjścia. TakŜe to trochę w drugą stronę zadziałało, 
mimo, Ŝe się wydaje, Ŝe jest to nielogiczne. Dziękuję. 
 
Pan Dimitris T. Skuras, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
- No cóŜ mogę powiedzieć. Niestety faktycznie, wszystkie korporacje w Gdańsku mają tę 
samą cenę. Tak było w czerwcu. Tą sytuacją zajął się Urząd Ochrony Konkurencji i 
Konsumenta. To nie jest oczywiście od nas zaleŜne. Myśmy zbadali teŜ tę sytuację i 
faktycznie wszystkie korporacje pobierają 8,5 zł za wejście do taksówki i 2,70 zł za kaŜdy 
kilometr. UOKiK się tą sprawą zajął. I stąd powstał pomysł kalkulatora, Ŝeby wprowadzić 
element konkurencyjności. Oczywiście trudno mówić o konkurencyjności, jeśli jest 
jednakowa cena. Stąd, w naszym odczuciu, mamy do czynienia ze zmową cenową. Ale do 
tego słuŜy UOKiK, Ŝeby walczyć z tego typu nielegalnymi działaniami. Natomiast ja jeszcze 
raz muszę powiedzieć, zgodnie z przepisami porządkowymi Miasta Gdańska, kaŜda taksówka 
na szybie tylnych drzwi musi mieć wywieszony cennik z tabelą cen przewozów. KaŜdy 
pasaŜer ma prawo wybrać sobie taką taksówkę, jaka jemu akurat odpowiada.   
  
Radna Agnieszka Owczarczak, Przewodnicząca Komisji Turystyki i Promocji Miasta 
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dzieci i młodzieŜy i dla emerytów i rencistów. Jest to stawka w wysokości 1 zł. Dochody 
planowane z tytułu opłaty miejscowej szacujemy na 483 630 zł, w roku bieŜącym jest to 470 
tysięcy. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Agnieszka Owczarczak, Przewodnicząca Komisji Turystyki i Promocji Miasta  
- Te 470 tysięcy to jest szacowane na ten roku. A wiemy juŜ, jak wygląda wykonanie? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska, p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Finansowego 
- Wykonanie wygląda bardzo dobrze. Jest juŜ prawie wykonane w 100 %.  
 
Radny Krystian Kaczmarek, członek Komisji Turystyki  i Promocji Miasta 
- Czy orientuje się Pani moŜe, jaka jest stawka w Gdyni albo w Sopocie, obecnie? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska, p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Finansowego 
- Ja mogę przygotować, ale teraz nie mogę znaleźć tych materiałów. 
 
Radny Krystian Kaczmarek, członek Komisji Turystyki  i Promocji Miasta 
- Ale Pani nie wie, czy są mniejsze, czy większe od tej, którą my proponujemy? 
 
Pani Agnieszka Trojanowska, p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału Finansowego 
- To znaczy, powiem tak – ta stawka maksymalna na przyszły rok jest planowana 1,93 zł. 
Natomiast w tym roku to jest 1,86 zł i taką maksymalną stosowaliśmy. Podobnie miasta 
zawsze na poziomie tej maksymalnej ustalają stawki. Ale dokładnie musiałabym sprawdzić.  
 
Nie było więcej pytań. Przystąpiono do opiniowania. 

Opinia:  
 
Komisja 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zawarty w druku nr 
1233 (Opinia Nr 38-09/72-19/09). 

 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia woli ubiegania się  

o organizację Europejskiego Dnia Morza 2011 przez Miasto Gdańsk – druk nr 1245. 
 
Pan Przemysław Rot, Kierownik Referatu Promocji Gospodarczej, Biuro Prezydenta ds. 
Promocji Miasta 
- Proszę Państwa ta uchwała, którą przedłoŜyliśmy Państwu, ma na celu przybliŜenie nas do 
organizacji za dwa lata Europejskiego Dnia Morza. Europejski Dzień Morza to jest, moŜna 
powiedzieć, nowa świecka tradycja, wprowadzona przez Komisję Europejską w 2008 roku. 
Ta impreza ma charakter cykliczny, za kaŜdym razem w okolicach 20 maja. Czemu święto 
ma słuŜyć? Święto ma pokazać Europejczykom, jak waŜne dla rozwoju społeczno-
gospodarczego kulturalnego jest morze. Ile dobra i ile korzyści wiąŜe się z faktu posiadania 
dostępu do morza. Jako Miasto Gdańsko jesteśmy oczywiście predyscynowani do tego, Ŝeby 
pełnić rolę gospodarza takiego wydarzenia, chociaŜby z racji 1000-letniej historii kontaktów 
morskich w obrębie Morza Bałtyckiego. Ponadto termin, który jest tutaj proponowany jest 
akceptowany przez przedstawicieli Ministerstwa Infrastruktury oraz Ministerstwa Sportu i 
Turystyki. Mamy tutaj deklarację m.in. na 2011 rok organizacji eventów towarzyszących, 
związanych z tematyką morską przez Ministerstwo Sportu i Turystyki. Wolę współpracy i 
zaangaŜowanie wyrazili takŜe nasi euro parlamentarzyści, którzy uwaŜają, Ŝe akurat 


